

更美的生命 13 —
進入豐盛的鑰匙 — 約書亞 (I)
Higher Life 13 –
Keys to Abundance – Joshua (I)

9/9/2017
竹園區神召會大埔堂
PCHK Tai Po Church

張德明 Edmund Cheung

「我豈沒有吩咐你嗎？你當剛強壯膽！不要懼怕，也不要驚惶；因為你無論往那裡去，耶和華你的神必與你同在。」（書1：9）

“Have I not commanded you? Be strong and courageous! Do not tremble or be dismayed, for the LORD your God is with you wherever you go.”(Josh 1:9 NASB)

進入豐盛的鑰匙 KEYS TO ABUNDANCE

1. Undying Vision 不死的異象

「凡你們腳掌所踏之地，我都照著我所應許摩西的話賜給你們了 從曠野和這利巴嫩，直到伯拉大河，赫人的全地，又到大海日落之處，都要作你們的境界。」（書1：3-4）

“Every place on which the sole of your foot treads, I have given it to you, just as I spoke to Moses. From the wilderness and this Lebanon, even as far as the great river, the river Euphrates, all the land of the Hittites, and as far as

the Great Sea toward the setting of the sun will be your territory.”(Josh 1:3-4 NASB)

2. Strong Faith 堅固的信心

「你平生的日子，必無一人能在你面前站立得住。我怎樣與摩西同在，也必照樣與你同在；我必不撇下你，也不丟棄你。」（書 1：5）

“No one will be able to stand against you all the days of your life. As I was with Moses, so I will be with you; I will never leave you nor forsake you.”(Joshua 1:5 NIV)

踏入約但河（書 3：14-17）

喊倒城牆（書 6：1-21）

3. Positive Thoughts 正面的思想

在加低斯，他代表以法蓮支派，與其餘十一探子，被派往迦南窺探當地。（民 13:8,16）在回報的探子當中，只有迦勒和約書亞說迦南實為流奶與蜜之地，鼓勵會眾，勇往直前；其餘的都懼怕迦南人亞納族的人高大，說消極的話，使會眾心志消沉，怨聲再道。結果二人幾被打死。幸上帝干與，責以民不信，除迦勒和約書亞外，不容那一代的人進應許之地。（民 14:6-30）

「探子中有人論到所窺探之地，向以色列人報惡信，說：「我們所窺探、經過之地是吞吃居民之地，我們在那裡所看見的人民都身量高大。我們在那裡看見亞納族人，就是偉人；他們是偉人的後裔。據我們看，自己就如蚱蜢一樣；據他們看，我們也是如此。」（民 13：32-33）

“So they gave out to the sons of Israel a bad report of the land which they had spied out, saying, "The land through which we have gone, in spying it out, is a land that devours its inhabitants; and all the people whom we saw in

it are men of great size. There also we saw the Nephilim (the sons of Anak are part of the Nephilim); and we became like grasshoppers in our own sight, and so we were in their sight.”(Num 13:32-33 NASB)

「窺探地的人中，嫩的兒子約書亞和耶孚尼的兒子迦勒撕裂衣服，對以色列全會眾說：「我們所窺探、經過之地是極美之地，耶和華若喜悅我們，就必將我們領進那地，把地賜給我們；那地原是流奶與蜜之地，但你們不可背叛耶和華，也不要怕那地的居民；因為他們是我們的食物，並且蔭庇他們的已經離開他們。有耶和華與我們同在，不要怕他們！」（民14：6-9）

“Joshua the son of Nun and Caleb the son of Jephunneh, of those who had spied out the land, tore their clothe and they spoke to all the congregation of the sons of Israel, saying, "The land which we passed through to spy out is an exceedingly good landIf the LORD is pleased with us, then He will bring us into this land and give it to us—a land which flows with milk and honey. Only do not rebel against the LORD; and do not fear the people of the land, for they will be our prey. Their protection has been removed from them, and the LORD is with us; do not fear them.” (Num 14:6-9)

結語Conclusion

進入豐盛的鑰匙 Keys to Abundance :

- ✧ #1 不死的夢想 Undying dream
- ✧ #2 堅固的信心 Strong faith
- ✧ #3 正面的思想 Positive thinking

「此外，又拿著信德當作藤牌，可以滅盡那惡者一切的火箭；」（弗6：16）

“In addition to all this, take up the shield of faith, with which you can extinguish all the flaming arrows of the evil one.” (Eph 6:16)

Responding Song 回應歌：“我以禱告來到你跟前” “He is stronger”

背經：

書 24:15 下 "至於我和我家，我們必定事奉耶和華。"

問題討論：

經文：

「我豈沒有吩咐你嗎？你當剛強壯膽！不要懼怕，也不要驚惶；因為你無論往那裡去，耶和華你的神必與你同在。」（書 1：9）

主題：邁向豐盛的鑰匙

1. 你覺得自己有沒有「明天」？你盼望是「明天」是怎樣的「明天」？
2. 四十年的輾轉漂流曠野，始終約書亞還未死心，從未放棄進入迦南的夢想／遠象，何故？
3. 上帝對約書亞說：「我的僕人摩西死了。」（書 1：2）若你是約書亞，你當時會有甚麼感受？你還對明天有所寄望嗎？為何？